First Corinthians- The Church and the Christian Community 

格林多前書 –教會和基督徒團體
Session 9 - 1 Corinthians 15 •Resurrection
第九課–復活
Witnesses to Christ's Death and Resurrection (1 Corinthians 15:1-11)
見證基督的聖死和復活
1. a. In 15:1, Paul tells his audience that his goal now is to remind them in what "terms" he preached to them the Gospel. By "terms" Paul is referring to the key elements of the Gospel message. What are the key elements that Paul speaks of in verses 3-4?
保祿在十五章一節中告訴他的讀者，他現在的目標是提醒他們有關他傳報福音的綱領。保祿是指「先前給他們傳報福音」的關鍵要素。在三至四節中保祿說出了什麼關鍵的要素？
b. Why does Paul repeat the phrase "in accordance with the scriptures"? See also Catechism No. 652.
為什麼保祿重複這句語「照經上記載的」？參閱天主教教理652.
2. Paul's letter begins with Jesus' cross (see 1:18,23) and ends (prior to his closing remarks in chapter 16) with Jesus' resurrection (see 15:1-58). Why does Paul frame his letter with these two events?
保祿以耶穌的十字架開始他的信 (參閱一章十八及二十三節)，及以耶穌的復活作結尾(參閱十五章一至五十八節，在第十六章結論之前)。保祿為什麼以這兩個事件作為這書信的結構呢？
3. What proof or evidence does Paul give in verses 5-8 for Jesus' resurrection from the dead?
在五至八節中保祿舉出了什麼作為耶穌從死中復活的證據？
Questions and Truth about the Bodily Resurrection (1 Corinthians 15:12-34)
肉身復活的問題與真理
4. a. According to verse 12, what are some of the Corinthians saying?
根據第十二節，格林多人有些什麼的說法？

b. Paul uses logic and repetition in verses 13-19 to force the Corinthians to recognize the consequences of their disbelief in the resurrection. What does he say is at stake if the Corinthians' assertions are true?
在十三至十九節中，保祿以重複、推理的方法，去迫使格林多人認識到否認復活的後果。保祿說出倘若格林多人的說法是真確的那麼他的宣講會什麼後果？
5. What does Paul mean by referring to "the first fruits" in verse 20? (See Deuteronomy 18:4; Proverbs 3:9; Sirach 35:8.)
保祿在二十節所提及的「初果」是什麼意思？(參閱申命紀十八章十四節；箴言三章九節；德訓篇三十五章八節)
6. The ultimate victory of Jesus is over what?
耶穌最終得勝了什麼？
How are the Dead Raised? (1 Corinthians 15:35-58)
如何在死裡復活？
7. a. Starting in verse 35, Paul begins a discussion aimed at answering two questions/objections: "How are the dead raised?" and "With what kind of body?" What analogy does Paul use to respond?
在三十五節一開始，保祿針對了兩個提問或質詢作出回答「死人將怎樣復活呢﹖他們將帶著什麼樣的身體回來呢﹖」保祿以什麼同類的比喻來回應呢？
b. Starting in verse 42, how does Paul apply his analogy?
在四十二節的開始，保祿如何應用他的比喻呢？
42. 死人的復活也是這樣：播種的是可朽壞的，復活起來的是不可朽壞的；
8. Starting in verse 51, Paul explains what he calls a "mystery." What is this mystery? Why is it a mystery?
在五十一節的開始，保祿解釋了他所說的「奧秘的事」。什麼是「奧秘的事」？為什麼這是「奧秘的事」？
9. Paul refers to his labor at both the beginning and the end of his discussion of Jesus' resurrection (15:10 and 15:58). How does the truth of the resurrection give meaning to our work and labor?
保祿指出他由始至終都是為宣講耶穌的復活而勞碌(十五章十節及五十八節)。復活的真理如何給予我們工作及辛勞帶來意義？
10. How do many today imitate the Greeks' disbelief in a bodily resurrection?
怎麼現今有許多人彷似希臘人一樣，不相信肉身的復活？

11. As has become evident, one of the main themes of Paul's letter is love and in particular love of others, especially of the brethren. Over and over again Paul has made clear that at the heart of so many divisions and problems in the Corinthian community is a lack of charity for others. How might a proper understanding of, and belief in, the Resurrection affect their practice of charity?
明顯地，保祿書信的主題就是愛，尤其是對別人的愛，特別是主內弟兄的愛。保祿反覆地、明確地指出格林多團體有這麼多的分歧和問題，主要的原因是團體中缺乏了對他人的慈愛。如何才能正確的理解，並相信復活影響他們實踐仁愛？
